
  

 Protokoll 1 (13)

Sammanträdesdatum 
2016-02-16 

Handikapprådet 

 
 

 Utdragsbestyrkande: 
 

 

   
  

Plats och tid:  Guldsmeden plan 4, A-salen måndag 15 februari, klockan 13:15

Deltagare: 
 

 
 Elisabet Ericson R

Åsa Nordkvist AAF 
Jörgen Jansson DHR 
Karin Eriksson HLS 
Birgit L-Sundström AFASI 
Elisabeth Nilsson FUB 
Sune Persson Demens 
Ulf Nilsson SRF 
Anna Wedin-Persson PSO 
Kerstin Tillemar vice ordf HLS
Anders Noreliusson Attention, 
lämnade sammanträdet 15:45 
 

Majvor Westberg-Jönsson S ordf
Göran Thapper S 
Caroline Schmidt C 
Henrik Persson S 
 

 
Övriga deltagare: Lotta Palmborg verksamhetschef för funktionsnedsättning 

Jenny Alvolin folkhälsostrateg 
Hans Johansson färdtjänsthandläggare  
Lars Ohlsson teknisk chef Hudiksvallsbostäder 
Stina Almberg tillgänglighetsinventerare 

 
Utses att justera: Anna Wedin-Persson
 
Justeringens plats 
och tid:  Förebyggande enheten, Kålhagsgatan 26, kl 10:00, 2016-02-26 

Underskrifter:  Paragrafer: 1-10  

Sekreterare: Stina Almberg 

Ordförande: Majvor Westberg-Jönsson  

Justerande: Anna Wedin-Persson   
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Bevis/anslag 
Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Anslagstid, från och med till och med 
 2016-02-29 2016-03-18

Förvaringsplats för protokollet 
 Tillgänglighetsstrateg, Social- och omsorgsförvaltningen, Stallet, Hudiksvall 

Underskrift 

Stina Almberg 
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§ 1 Upprop och val av justeringsförrättare 

Anna Wedin-Persson förordas till justeringsförrättare 

Beslut: 

att välja Anna Wedin-Persson till justeringsförrättare 

att justeringen ska ske fredag den 26 februari 2016, kl 10:00 på Stallet, 
tillgänglighetsinventerarens kontor. 

____ 
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§ 2 Godkännande av dagordning och föregående 
protokoll 

Godkännande av dagordning 
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§ 3 Anmälan övriga frågor 

Följande övriga frågor anmäldes; 

FUB – fråga om statliga utbildningspengar riktat mot LSS. 

Sophus  

Prioritering EAH-åtgärder (enkelt avhjälpta hinder) 
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§ 4 Information från verksamhetschef på enheten för 
funktionsnedsättning 

Lotta Palmborg informerade om att man inom LSS numera arbetar med PFA – 
pedagogiskt förhållnings- och arbetssätt. PFA fokuserar på att sätta brukaren i centrum 
där brukaren själv berättar hur man vill utvecklas. Det gör att brukare blir mer 
delaktiga och nöjdare i sin vardag. PFA ska även implementeras i daglig verksamhet. 
Delaktighetsråd där brukare/kunder bjuds in ska även de fortsätta som förut. Nästa 
möte planeras till början av april. Lotta uppmuntrar också Handikapprådets 
medlemmar och funktionshindersrörelsen att lämna synpunkter och förslag som kan 
utveckla verksamheten. Man hoppas också kunna bygga mer gruppbostäder, nytt 
boende på Byvägen 6 ska påbörjas efter vintern, men ytterligare behövs. 

Lotta presenterade Social- och omsorgsförvaltningens nya värdegrund. De nya 
ledorden är inkludering, pålitliga samt framåtanda och utveckling. Social- och 
omsorgsförvaltningens slogan är ”Bäst på att bli bättre”. 

Fråga ställdes om avvikelserapporter är offentlig handling och vem som får begära ut 
dem. Svaret är att de blir allmän handling när utredningen av avvikelsen är slutförd 
t.ex. att åtgärder satts in eller rutiner ändrats. Handlingen kan begäras ut men lämnas 
ut först efter en sekretessprövning. Det innebär att alla uppgifter som anses kunna vara 
integritetskränkande för individen maskeras innan materialet lämnas vidare. Det kan 
t.ex. vara personuppgifter, intima detaljer eller annat som kan identifiera eller kränka 
individen som maskeras. Så länge avvikelserapporten hanteras räknas den som ett 
arbetsmaterial som inte är en allmän handling och som inte får lämnas ut. Det är först 
när avvikelsen är färdigutredd som den blir allmän handling. 
  
En avvikelse som också bedöms vara en händelse av vikt dokumenteras även i den 
sociala dokumentationen som finns på brukaren. Den enskilde/vårdnadshavare kan 
begära och har rätt att ta del av det som dokumenteras i sin egen journal. 

Som anhörig kan du lämna in ett klagomål om du anser att något skett som är en 
avvikelse.  

Handikapprådet tackar för informationen. 
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§ 5 Information från folkhälsostrategen 

Jenny Alvolin informerade om kommunens mål att bli en hållbar kommun. Inom 
begreppet hållbarhet ryms social hållbarhet, ekologisk hållbarhet, ekonomisk hållbarhet 

Kommunfullmäktige har röstat ja till medverkan i ett forskningsprojekt i samarbete 
med Blekinge tekniska högskola. Man kommer att se över om kommunen som system, 
är vi på väg mot hållbarhet, vilket arbetssätt och vilken metod använder vi. Ett tiotal 
kommuner ingår i forskningsprojektet som berör olika aspekter av hållbar kommun 
och regionutveckling.  

I folkhälsoarbete arbetar man mot att uppnå ett socialt hållbart samhälle. Kompetens, 
hälsa, inflytande, opartiskhet är viktiga grunder för ett socialt hållbart samhälle. 

Jenny pratade om begreppet jämlikhet i hälsa och hur många faktorer i hälsa ligger 
utanför vår kontroll som t.ex. arbetsvillkor, geografi, utbildning, bostäder, ekonomi 
och miljö. De faktorer som ligger längre från individen är de som kommunen kan 
påverka. Man vet också att ju längre ut från individen man satsar resurser desto större 
effekt får det på befolkningen i helhet. I västvärlden lever vi idag längre och friskare 
men skillnaderna i hälsa ökar mellan grupper. Ett sätt att motverka det är att i vårt 
dagliga arbete fråga oss hur varje beslut påverkar social och ekonomisk jämlikhet och 
använda oss av indikatorer för att bedöma om vi når alla med åtgärden vi överväger. 

Handikapprådet tackar för informationen. 
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§ 6 Information om resegarantin 

Hans Johansson informerade om att förslaget om resegaranti har gått på återremiss. 
Remiss kommer nu att skickas till funktionshindersrörelsen för att hämta in eventuella 
synpunkter.  

Handikapprådet tackar för informationen. 
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§ 7 Information om tillgänglighetsinventeringar från 
Hudiksvallsbostäder 

Lars Ohlsson från Hudiksvallsbostäder informerade om inventering av tillgängligheten 
i Hudiksvallsbostäders flerbostadshus.  För ett antal år sedan genomförde 
Hudiksvallsbostäder inventeringar i egen regi av trapphus och entréer, tvättstugor, 
förråd, finns hiss o.s.v. Det ledde till en S-märkning d.v.s. seniormärkta lägenheter som 
ligger i markplan, det finns hiss m.m. och därmed bedömts som lämpliga för 
seniorboende. 1200 av 4500 lägenheter fick en S-märkning.  I dessa 1200 lägenheter 
inventerades entréer och gemensamma utrymmen under 2015 av konsulten Urban 
utveckling med stöd av bidrag från Boverket. Inventeringen genomfördes med hjälp av 
verktyget TIBB där inventerade utrymmen klassas på en skala från 0-5 där 0 inte 
räknas som tillgängligt och 5 har mycket god tillgänglighet. Majoriteten av 
flerbostadshusen fick klassning 0-1. Endast två platser fick klassning 5.  

Många åtgärder mycket enkla t.ex. flytta papperskorgar, sandlådor o.dyl. som blockerar 
exempelvis dörröppnare. Sådana åtgärder kommer att genomföras under 2016. 
Sophanteringen fick kritik i inventeringen, men sedan dess har en ombyggnad av 
sophantering i samtliga bostadsområden inletts och problemen håller på att åtgärdas. 

Handikapprådet tackar för informationen. 
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§ 8 Information från tillgänglighetsinventeraren 

Stina Almberg informerade om yttrande som lämnats in i ärende detaljplan Bostäder 
på fastigheten Köpmanberget 2:9. Ritningsgranskningsgruppen framförde i yttrande 
att det är viktigt att utrymme för förråd finns i anslutning till entréer oavsett 
boendeform och att det är önskvärt med varmgarage inom 25 m från byggnad 
eftersom handikappanpassade fordon ofta behöver stå varmt för att fungera.  

Ritningsgranskningsgruppen framförde också att platsens läge medför stor påverkan 
av vind som vintertid kan leda till att drivor samlas på gator och gångvägar och skapa 
hinder för framkomlighet. Man bör därför planera området noggrant för att minimera 
vindens påverkan. 

Stina Almberg informerade om att man kommer att försöka ansluta Hudiksvalls 
kommun till tillgänglighetsdatabasen TD och att tjänsteutlåtande rörande detta har 
lämnats in till Social- och omsorgsnämndens AU i mars.  

Handikapprådet tackar för information 
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§ 9 Övriga frågor 

FUB undrar om kommunen kommer att utnyttja möjligheten till statlig finansiering för 
utbildning inom LSS – området. Informationsmaterialet skickas till Henrik Persson 
ordf Social- och omsorgsnämnden som kollar med Per Iversen om detta är aktuellt. 

Stina Almberg bad föreningarna i funktionshindersrörelsen om hjälp att bedöma vilka 
tillgänglighetsåtgärder som bör prioriteras. Tanken är att skicka ut en enkät och få en 
uppfattning om vad personer i Hudiksvall som lever med en funktionsnedsättning 
upplever som de största hindren i sin vardag. Det gäller både vilken typ av åtgärder 
och vilka platser där man idag inte kan delta trots att man vill. 
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§ 10 Övrig information 

Tillgänglighetsstrateg Gunilla Gustin-Skoglund har lämnat yttrande om ny Kultur- och 
fritidsstrategi. En viktig punkt i yttrandet är att vi anser att det bör vara ett krav att 
plats/lokal är tillgänglig för att få stöd från kommunen i olika evenemang. I övrigt 
berör yttrandet främst formuleringar där vi föreslår ändringar för att omfatta alla 
grupper i hela dokumentet. 

Uppföljning av kommunrevisionens granskning av enkelt avhjälpta hinder har 
behandlats i social- och omsorgsnämnden. Uppföljningen har skickats till revisorerna 
och svar inväntas. 

Nästa datum för samverkan blir 14 juni 10:30-12:00, inbjudan kommer att skickas ut. 

Förslag till tema för samverkan från Ulf Nilsson SRF är att man pratar om interna 
kommunikationsvägar – hemtjänstpersonalen kan inte nås via växeln och gruppmail till 
enheterna saknas. Man upplever även att omsorgens handläggare ofta är ute och svåra 
att nå. 

 

 


